
Zapis z radneho zasedani AS FaVU VUT v Brne z 13. 6. 2012

Pfitomni: MgA. Tomas Hruza, MgA. Filip Cenek, Mgr. Jan Zalesak, PhD., MgA. Tomas Medek, Tomas

Pavlacky, MgA. Lenka Klodova, PhD., Ondfej Homola, BcA. David Vasina

Nepritomni

Omluveni: MgA. Tomas Hod'bod', MgA. Ludek Rathousky, ak. soch. Zdenek Zdaril

Hoste: dekan FaVU Milan Houser, Marcela Jirku, tajemnik FaVU Jan Krnac

Program:

1. Schvaleni programu, Mgr. Zalesak, PhD.

2. Schvaleni zapisu z ustavujiciho zasedani AS FaVU VUT v Brne ze dne 23. 5. 2012, Mgr. Zalesak, Ph.D.
3. Vyrocni zprava o hospodareni za r. 2011, MgA. Houser, Ing. Krnac, pi Jirku
4. Rozpocet FaVU VUT v Brne na r. 2012 - rozdeleni neinvesticnich prostredku - predlozenf navrhu,
MgA. Houser, Ing. Krnac, Marcela Jirku
5. Termm a program pristiho zasedani AS FaVU VUT v Brne, Mgr. Zalesak, Ph.D.
6. Ruzne

1. Schvaleni' programu

Predseda AS FaVU Jan Zalesak v bodu ,,ruzne" navrhuje rozcleneni na body: 6.1. Jmenovani a

odvolani prodekanu FaVU VUT v Brne - predklada MgA. Houser; 6.2. Navrh dekana na jmenovanf a

odvolani UR FaVU VUT v Brne - predklada MgA. Houser; 6.3. Dopis ak.mal. Tomase Lahody

vyjadrujici namitky k prihlasce MgA. Pavla Korbicky k habilitacnimu rizeni a k prubehu habilitacniho

nzeni - predklada Jan Zalesak

Hlasovani: pro 8, proti 0, zdrzel se 0. Program v navrzenem zneni schvalen.

2. Schvaleni zapisu z 23. 5. 2012

Hlasovani: Pro 8/ proti 0/zdr

3. Schvaleni' Vyrocnf zpravy o hospodarenf.

Ekonomicka komise informovala senatory o nevyhovujfcim zneni VZ, v nfz se vyskytly dalsf

nesrovnalosti a nektere, na ktere upozornovala na minulem zasedani, nebyly zapracovany (viz

zapis AS FaVU ze dne 25. 4) V teto chvili panf Jirku a tajemnik ing. Krnac zapracovavajf opravy a na

zasedani AS mohou prijit cca do pul hodiny. Senator Jan Zalesak proto navrhuje, aby AS FaVU VUT

v Brne poseckal do prichodu pani Jirku a ing. Krnace a predradil proto do jednani bod 6. Senatori

nemaji namitek.

Prichazi dekan MgA. Milan Houser.



6.1.Odvolanf a jmenovani prodekanu -viz j

MgA. Houser AS FaVU oznamil odvolani a jmenovani prodekanu (odvolani prof. Michala Gabriela

z funkce dekana pro dislokace, jmenovani Mgr. Barbory Lungove do funkce prodekanky pro

zahranicni vztahy). Doposud byli prodekani ctyfi, motivaci je usetrit prostfedky. Senator Filip Cenek

pfipomnel, ze ak.mal. Tomas Lahoda zahranicni agendu vykonaval neoficialne, protoze byl clenem

AS FaVU VUT v Brne az do konce jeho funkcmho obdobi 29. 4. 2012, pocet prodekanu tedy zustava

stejny.

Mgr. Lungova pro senatory doplnlla informaci o dekanove navrhu k funkci prodekanky pro

zahranicni vztahy, se kterym ji oslovil mesic po te, co na poslednim zasedani AS FaVU ve funkcnfm

obdobi 2009-2012 oznamila stahnuti kandidatky do voleb do AS FaVU VUT v Brne na obdobi

2012-2015.

AS FaVU VUT v Brne bere dekanovo rozhodnutf na vedomf.

6.2.IMavrh dekana na jmenovanf a odvolanf UR, predklada MgA. Houser, |

Dekan MgA. Houser navrhuje odvolat Karla Cisafe, Petra Ingerleho, Tomase Lahodu, Pavla Lisku,

Tomase Vanka, Frantiska Vyzd'u, Alana Zarubu, Martina Zeta z Umelecke rady. Navrh na odvolani

techto clenu soucasne UR zduvodnuje obtiznosti usnasenischopnosti, vyse jmenovani clenove se

nedostavovali pravidelne, dekan s nimi jednotlive svuj navrh projednaval, napr. Vladimir Beskid

projevil zajem o setrvani v UR, dekan mu vyhovi. Senator Jan Zaiesak se pta, jestli je mozne dolozit

dochazku clenu prezencnimi listinami, aby nevznikaly pochybnosti o jinych motivacich. Senator

Filip Cenek pfipomma, ze na moznost problemu neusnasenischopnosti UR vzhledem k vysokemu

poctu jejich clenu upozornoval jiz loni v cervnu, kdy minuly AS FaVU schvaloval dekanuv navrh na

jeji jmenovani. MgA. Houser doplnil, ze napr. v pnpade MgA. Zeta se s mm osobne o jeho odvolani

z UR nebavil, ale predpoklada, ze vzhledem k jeho castym vyjezdum do zahranici jeho nemoznost

dochazet na zasedani UR bude stejna. Senatorka Lenka Klodova podporuje navrh jeste jednou

prozkoumat die zapisu z jednani ucast lidi, ktere dekan navrhuje odvolat. Senator Cenek se

domniva, ze v novem navrhu MgA. Housera figuruje v UR malo externistu. MgA. Houser namfta, ze

to je zamer-zadouci je, aby clenove UR na zasedani chodili. Senator Cenek navrhuje, aby nekteff

clenove UR, ktere dekan navrhuje odvolat, meli status stalych hostu, kten by sice nemeli pravo

hlasovat, ale mohli by vstupovat do debaty. Senator Zaiesak navrhuje, aby dekan prepracoval

navrh na jmenovani a odvolani UR, kde bude jednak opet zarazen Vladimir Beskid jako clen a dale

aby ti, ktere dekan hodla odvolat, byli odvolani, ale zarovefi v temze dokumentu jmenovani do

statutu stalych hostu. MgA. Houser s timto navrhem nesouhlasi - podle nej je toto pouze formalni

zaiezitosti; senator Jan Zaiesak a senatorka Lenka Klodova oponuji; senator Zaiesak proto navrhuje,

aby dekan konkretni osoby, ktere chtel odvolat a u nichz predpoklada zajem o ucast na zasedanich,

oslovil znovu s nabidkou statusu stalych hostu.

6.3. Ak.mal. Tomas Lahoda-dopis AS FaVU || l|ieho prfloha s komentarem-J

tohoto zapisu.

Senator Zaiesak precetl dopis ak. mal. Tomase Lahody.

Prichazi pani Marcela Jirku a tajemnik ing. Jan Krnac - bod 6.3. prerusen, navrat k bodu 3 -



3. Vyrocm zprava o hospodareni za rok 2011, predklada MgA. Houser,

Senator Zaiesak zada ekonomickou komisi a tajemmka ing. Krnace o komentar k VZ.

Ing. Krnac: VZ byla zpracovana podle udaju dostupnych v systemu, nekolikrat doplnena a

upravena. EK: Nyni, kdyz byly chyby opraveny, je nicmene AS FaVU v casove tisni a neni dost

dobfe mozne VZ hned zkontrolovat a na tomto zasedani schvalit. Pfedseda AS FaVU proto

navrhuje, aby pani Jirku a ing. Krnac rozeslali senatorum aktualni verzi VZ a ta by byla schvalena

na prfstfm zasedani spolu s rozpoctem na rok 2012. Senator Hruza tento navrh take podporuje,

vzhledem k tomu, kolik oprav do VZ bylo zaneseno, by bylo skoda, kdyby proklouzly nejake chyby.

Pani Jirku a ing. Krnac prislibili rozeslani posledni VZ EK, jenom apeluji na EK, aby jim sve pfipadne

vyhrady adresovali vcas tak, aby je bylo mozno do VZ jeste zapracovat s casovym predstihem. EK

tedy zkontroluje finalni navrh, posle jej s komentafem pani Jirku a ta VZ s pfipadnymi opravami

rozesle i ostatnim senatorum.

4. Navrh Rozpoctu na rok 2012 - rozdelenf dotace neinvesticnfch prostredku, predklada MgA.

Houser, |

Ing. Krnac informoval senatory o vyjezdnim zasedani AS VUT v patek 22.6. Ekonomicka komise AS

VUT pozaduje po FaVU zduvodneni cerpani castky 2 mil. ze specialne zfizeneho fondu pro

dorovnanf rozpoctu pro FaVU (debata k fondu viz minule zasedani AS FaVU VUT v Brne, pozn.

zap.). Ing. Krnac do tohoto zduvodneni hodla zapracovat vyvoj mezd, opravy budov, velikost a

pocet uvazku, penzum oducenych hodin na zaklade rozvrhu, praci na vede a vyzkumu, zvyseni

DPH. Oproti lonskemu roku ma FaVU v navrhu rozpoctu o 2 mil. mene, ty je potreba dokryt. Ing.

Krnac zaroveh prislfbil do pfistiho zasedani dodat navrh na cerpani z fondu rozvoje investicniho

majetku. Senator Cenek konstatuje, ze uz nyni vidi v textove casti rozpoctu vecne chyby (byly

chybne prevzaty udaje z roku 2010, nesouhlasi cisla u textove a tabulkove casti). Senator Zaiesak

se pta, proc je v kolonce Produkce pouze 5000 Kc na material. Pani Jirku - toto jsou naklady na

kancelarske potreby, v kolonce AD figuruje 85000, ktere muze produkce cerpat - pokud se jedna o

akci, ktera se tyka cele fakulty. Senator Zaiesak konstatoval, ze produkcni Marketa Zackova o teto

skutecnosti zatim nevi, panf Jirku a ing. Krnac prislibili, ze ji budou informovat. Ekonomicka komise

prohledne navrh rozpoctu a vyjadreni posle v prubehu tydne 19-22. 6. ekonomickemu oddeleni,

ktere opraveny navrh rozesle senatorum s dostatecnym predstihem.

Senator Tomas Hruza informoval ostatni senatory o dokumentu mapujici zatez pedagogu, ktery

iniciuje Fakulta architektury. Tomas Hruza doporucuje FaVU spolupracovat na tomto dokumentu

s FA; prislibil zaslat senatorum dokument ve stavajici podobe. Doporucuje spolupracovat s Dr.

Ondackou a Dr. Chamonikolou, ktery podobny dokument delala v roce 2010 pro AS FaVU.

Zduraznuje take nutnost osobni schuzky s autorkou dokumentu z FA.

Nasleduje diskuse o terminu dalsfho zasedani v navaznosti na pfedkladaci Ihuty.

Usneseni: AS FaVU bude nfze uvedene dokumenty (Navrh Rozpoctu na rok 2012 - rozdelenf

dotace neinvesticmch prostredku a navrh dekana: Jmenovanf a odvolanf UR FaVU VUT v Brne)

schvaiovat ve zkracene dvoutydennrlhute.

Hlasovani: Pro 8, proti 0, zdrzel se 0. Usneseni prijato.



5. Stanoveni nasledujiciho terminu zasedani

Termm nasledujiciho zasedani je stanoven na 2. 7. 2012 ve 13.00 hod. Predbezny program:

Vyrocnf zprava o hospodareni za rok 2011, Navrh cerpani neinvesticnich prostfedku na rok 2012 a

Navrh dekana na odvolanf a jmenovani UR), habilitacni fizeni, ruzne.

Hlasovanf: Pro 8, proti 0, zdrzel s^

Odchazi panf Jirku a ing. Krnac

Jednanf se vraci k bodu 6.3 - habilitacni fizeni a stiznost Tomase Lahody

Dekan Milan Houser odkazuje ke smernici o Habilitacnim fizeni a fizeni ke jmenovani profesorem

z 27. 1. 2012, jejiz pfilohou jsou tabulky, pfikladane k pfihlasce uchazece. Jejich spravnost a

adekvatnost posuzuje habilitacni komise; umelecka rada je jediny organ, ktery je kompetentni

vyjadfovat se k naplneni pozadavku uchazecem o habilitaci. Die MgA. Housera se ze strany ak.

mal. Tomase Lahody jedna o podrazdenou reakci na neuspech v konkurzu a odlozenijeho

habilitacni pfihlasky kvuli nedodani oponentova posudku. Die MgA. Housera neni nutne, aby

habilitacni fizeni probehlo okamzite, pfedpisy stanovuji Ihutu dvou let. Vnima rovnez komentaf

Tomase Lahody k pfihlasce Pavla Korbicky jako skandalizovani kolegy a FaVU. Senator Cenek se

pozastavuje nad postupem, ktery vubec nezkouma pfihlasku uchazece v ohledu, zda splnuje

zakladni vstupni podminky k zahajeni habilitacniho fizeni. Podle MgA. Housera je klicove to, aby

uchazec naplnil urcity pocet bodu. Die MgA. Housera neni v kompetenci senatu fakulty, aby v teto

problematice nejak rozhodnul - vec muze resit pouze habilitacni komise a UR. Pfedseda AS FaVU

Jan Zaiesak se k tomuto stanovisku pfipojuje. Zapisovatelka Barbora Lungova upozornuje na to, ze

AS sice nema kompetenci rozhodovat ve sporu Tomas Lahoda vs. habilitacni komise, ale tento

pfipad ponouka k pfezkumu Smernice o habilitacnim fizeni a fizeni ke jmenovani profesorem,

ktera je evidentne nejasne formulovana a muze vest k pffl is flexibilni interpretaci. Senatorka

Klodova se do debaty pfipojuje s poznamkou, ze si pfihlasku take nepodala, nebot' smernici

interpretovala tak, ze v tabulkove casti je nutno mit body ve vsech kolonkach. Senator Cenek

upozornuje na fakt, ze die zapisu z UR ze zafi 2011 tato udelala usneseni, ze uchazec o docenturu

musi vest minimalne tfi diplomanty (o profesuru pak jednoho doktoranda). Bez teto podminky,

kterou si UR FaVU dala, nema byt s uchazecem vubec zahajeno habilitacni fizeni pro jmenovani

docentem. Die senatora Cenka nelze ohybat podminky zahajeni habilitace bez fadneho

legislativniho osetfeni a ex post, na FaVU to vrha negativni svetlo. Die MgA. Housera by habilitacni

komise mela vydat stanovisko, proc nedodrzela jedno z pfedchozich usneseni UR.

Legislativni komise a AS FaVU problematiku dusledneji prozkoumaji a stanovisko vydaji na pfistim

zasedani.

Pfedseda AS FaVU VUT v Brne Jan Zaiesak jednani ukoncil.

Zapsala 21. 6. 2012 Barbora Lungova

pfipominkoval Filip Cenek

verifikoval Jan Zaiesak


